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عربستان خطاب به کنفدراسیون بسکتبال آسیا:
چراازایرانحمایتمیکنید؟!

رسانه های سعودی به انتقاد تند از دبیر کل 
کنفدراسیون بسکتبال آسیا پرداختند و او را به 
جانب��داری از ایران و دخالت دادن سیاس��ت در 
ورزش مته��م کردند. به نق��ل از روزنامه الاخبار 
لبن��ان، تنش سیاس��ی بین ایران و عربس��تان 
به دنیای ورزش هم کش��یده ش��ده تا جایی که 
فدراسیون فوتبال عربس��تان و باشگاه های این 
کشور در لیگ قهرمانان آسیا اعلام کردند حاضر 
نیستند در خاک ایران برابر نمایندگان این کشور 
به میدان بروند. اختلاف بین ایران و عربستان به 
قدری دامنه یافته اس��ت که حتی این 2 کشور 
دوس��ت ندارند با کشورهایی که رابطه نزدیک با 
کشور مخالف دارند، رابطه برقرار کنند. اختلاف 
فوتبالی بین ایران و عربستان به نظر می رسد که 
به بسکتبال هم کشیده شده است. سعودی ها که 
چند روز پیش رابطه دیپلماتیک خود با کش��ور 
لبنان را قطع کردند، لبنانی ه��ا را به جانبداری 
از ای��ران و دش��منی با کش��ورهای عربی حوزه 
خلیج فارس متهم کردند. رس��انه های سعودی 
به انتقاد ش��دید از هاکوب خاجریان لبنانی که 
دبیرکل کنفدراس��یون بس��کتبال آس��یا است 
پرداختند و او را به جانبداری از بس��کتبال ایران 
و دش��منی با کش��ورهای عربی بویژه عربستان 
مته��م کردند. روزنامه عکاظ عربس��تان در این 
زمینه نوش��ت: دبیر کل لبنانی کنفدراس��یون 
بس��کتبال آس��یا میزبانی رقابت های مختلف را 
به ای��ران می ده��د و دیگر کش��ورها را محروم 
می کنن��د. خاجری��ان به این انتق��ادات واکنش 
نش��ان داد و گفت: بارها مورد انتقاد قرار گرفتم 
اما همه انتقادها ورزشی بوده است و الان بسیار 
شگفت زده ش��دم که انتقادهای سیاسی از من 
می شود. به انتقادها عادت کردیم. معمولا هرگاه 
میزبانی به یک کشور داده می شود، دیگر کشورها 
اعتراض دارند ام��ا درباره 3 میزبانی که به ایران 
دادیم باید بگوی��م تصمیم فردی من نبود بلکه 
همه اعضا به این نتیجه رسیدند که ایران بهترین 
گزینه برای دادن میزبانی اس��ت. او ادامه داد: در 
کنفدراسیون بسکتبال آسیا نهایت تلاش خود را 
به کار می گیریم تا کشورهای مختلف را به عنوان 
میزبانی انتخاب و عدالت را اجرا کنیم. به عنوان 
مثال پیشنهاد دادیم جام ملت های بسکتبال آسیا 
زیر 18 سال را به چین بدهیم اما آنها عذرخواهی 
و اع��لام کردند نمی توانند میزبان چنین رقابتی 

شوند و به همین خاطر ایران را انتخاب کردیم.

اعلامزمانبازیبرگشتالکلاسیکو
دیدار برگش��ت ر ئال  ماد رید و بارس��لونا 14 
فروردین در ورزش��گاه نوکم��پ برگزار خواهد 
شد. بارس��لونا و ر ئال  ماد رید 14 فروردین ماه 
س��اعت 23 به وقت ایران دیدار برگشت خود 
را در ر قا بت ه��ای لالیگا برگزار می کنند.  دیدار 
 رفت 2 تیم در ورزشگاه سانتیاگوبرنابئو با برتری

 4 ب��ر صفر آبی  و اناری ها به پایان رس��ید و به 
نوع��ی این دی��دار بود که باع��ث عدم رضایت 
مس��ؤولان ر ئال  ماد رید از رافائل بنیتس ش��د. 
اتحادیه فو تبا ل اسپانیا دیروز )جمعه( اعلام کرد 
دیدار برگشت ال کلاس��یکو، 14 فروردین ماه 
برگزار خواهد شد.  با توجه به اینکه دیدارهای 
رفت نیمه نهایی لیگ قهرمانان اروپا 4 روز بعد 
از این دیدار برگزار می ش��ود، شاید بارسلونا که 
ت��ا آن زمان اختلاف امتی��ازی خود را در صدر 
جدول حفظ کرده با تی��م دوم خود در زمین 
حاضر شود. دور رفت مرحله یک چهارم نهایی 
لیگ قهرمان��ان اروپ��ا 17 و 18 فروردین ماه 
برگزار می ش��ود و شاید ال کلاسیکو به همین 

خاطر یک روز زودتر برگزار شود. 

پیشنهادبزرگتیمچینی
بهانصاریفرد

باش��گاه فوتبال گوانگژوی چین پیش��نهاد 
یک میلیون یورویی به بازیکن ایرانی ش��اغل در 
لیگ یونان داده اس��ت که به نظر می رس��د این 
پیشنهاد از سوی این بازیکن و باشگاه پانیونیوس 
رد ش��ده است.  کریم انصاری فرد، بهترین گلزن 
پانیونیوس تیم شگفتی ساز این فصل لیگ یونان 
با گل های باارزش خود توانسته در کانون توجهات 
قرار بگیرد و مورد تمجید کارشناسان فوتبال در 
این کش��ور باش��د. تیم های چینی در این فصل 
حس��ابی با خرید بازیکنان مطرح، خود را بر سر 
زبان ها انداخته اند که یکی از این تیم های بزرگ 
گوانگژو اورگراند، قهرمان دو دوره لیگ قهرمانان 
در 3 سال اخیر بوده است.  این تیم چینی مدتی 
اس��ت برای به خدمت گرفتن کریم انصاری فرد، 
بازیکن ایرانی پانیونیوس که قراردادش با این تیم 
در تابستان به پایان می رسد، اقدام کرده است و 
عنوان کرده یک میلیون ی��ورو برای این مهاجم 
ایرانی می پ��ردازد که 400 هزار ی��ورو را در ماه 
جاری میلادی و 600 هزار یورو نیز در تابستان به 
این بازیکن ایرانی می دهد. البته باشگاه پانیونیوس 
و کریم انصاری فرد تاکنون به این پیشنهاد جواب 
مثبت نداده اند و به نظر می رسد این انتقال فعلا 
منتفی باش��د و به جای ای��ن بازیکن ایرانی یک 
بازیکن دیگر از لیگ یونان راهی لیگ چین شود 

که این بازیکن آپوستولوس جیانو است. 

نیماربارساییماند
ستاره برزیلی بارسلونا قراردادش را با این تیم 
به مدت 5 س��ال دیگر تمدید کرد تا به شایعات 
پیوستن به منچس��تریونایتد پایان دهد. نیمار، 
مهاجم برزیلی بارس��لونا که مدت ها بود مدنظر 
منچستریونایتد در لیگ برتر قرار داشت، تصمیم 
گرفت قراردادش را با تیم خود تمدید کند.  این 
بازیکن برزیلی با تمدید قرارداد خود بعد از مسی 
پردرآمدترین فو تبا لیست جهان شد.  قرارداد قبلی 
نیمار تا س��ال 2018 اعتبار داشت، ولی قرارداد 
فعلی این بازیکن تا سال 2021 اعتبار دارد. نیمار 
از زمان پیوستن به بارسلونا پیشرفت خیلی خوبی 
در این تیم داشت و در اوایل سال 2016 در کنار 
رونالدو و مسی نامزد کسب عنوان بهترین بازیکن 
فو تبا ل جهان هم ش��د.  این بازیکن 24 ساله که 
کاپیتان تیم  ملی برزیل نیز محسوب می شود در 
تابستان س��ال 2013 از سانتوس راهی بارسلونا 
ش��د و با قراردادی 74 میلیون دلاری این انتقال 
را نهایی کرد، ولی تحقیقات در اسپانیا نشان داد 
بارسلونا 90 میلیون دلار برای جذب این بازیکن 
هزین��ه کرده اس��ت.  به همی��ن خاطر جنجال 
پیوس��تن نیمار به بارسلونا باعث شده تعدادی از 

اموال این بازیکن در برزیل مصادره شود. 

پیرسازفوتبالخداحافظیکرد
روبرت پیرس، س��تاره سابق آرسنال و تیم 
ملی فرانسه در 42 سالگی بعد از بازی در لیگ 
هند از فوتبال خداحافظی کرد. روبرت پیرس 
هافبک نام آشنای فوتبال فرانسه و آرسنال که با 
این دو تیم افتخارات زیادی در کارنامه فوتبالی 
خود داشت، بعد از سال ها حضور در سطح اول 
و لیگ های سطح پایین از فوتبال خداحافظی 
کرد.   این بازیکن که س��ابقه بازی در تیم های 
متز، مارس��ی، ویارئال و استون ویلا را هم دارد، 
آخرین بار به تیم هندی گوا در سوپرلیگ این 
کشور پیوسته بود که در ماه مارس آنجا را ترک 
کرد و اعلام کرد با توجه به اینکه 42 سال سن 
دارد دیگر نمی خواهد به فوتبال ادامه دهد.  او 
همراه با تیم ملی فرانس��ه قهرمان جام جهانی 
1998 ش��د و بع��د از آن با قهرمان��ی در یورو 
2000 و دو قهرمانی در جام کنفدراس��یون ها 
دوران موفق��ی در تیم ملی رقم زد و در س��ال 
2004 از تیم ملی خداحافظی کرد. این بازیکن 
فرانس��وی قرار بود سفیر رشد و توسعه فوتبال 
هند نیز باشد که آن کار را انجام نداد و تصمیم 

گرفته به فرانسه بازگردد. 

اخبار گزارش

گروه ورزشی: اگر پیشنهاد وزارت ورزش برای تغییر 
در اساسنامه فدراسیون های ورزشی در هیات دولت 
به تصویب برسد، دقیقا همان اشتباهی رخ می دهد 
که محسن مهرعلیزاده در زمان حضورش در سازمان 
تربی��ت بدنی مرتکب ش��د و مش��کلات فراوانی را 
در ورزش کش��ور ایجاد ک��رد. یک هفته پس از نامه 
گلایه آمیز کیومرث هاش��می، رئی��س کمیته ملی 
المپیک به جهانگیری، مع��اون اول رئیس جمهور و 
گوش��زد کردن خطرات تصویب احتمالی تغییرات 
در اساسنامه فدراسیون های ورزشی، موج مخالفت ها 
از درون خان��واده ورزش ش��دت گرفته اس��ت و در 
این بین حتی صدای رؤس��ای فدراسیون هایی که با 
وزارت ورزش هماهن��گ بوده اند نیز در آمده اس��ت. 
مع��اون حرف��ه ای و قهرمان��ی وزارت ورزش هم در 
آخرین مصاحب��ه اش به موضوعاتی اش��اره کرد که 
شائبه ها و تردید ها را نسبت به روند تغییر اساسنامه 
تشدید کرد. چهارشنبه هفته گذشته بود که نصرالله 
سجادی، معاون حرفه ای و قهرمانی وزارت ورزش در 
واکنش به صحبت های کیومرث هاشمی درباره اضافه 
شدن یک بند خاص- مدیران کل استان ها به جای 
رئیس فدراسیون می توانند انتخابات هیات ها را برگزار 
کنند - که استقلال فدراسیون ها را زیر سوال می برد، 
صحبت های��ی را مطرح کرد که با توجه به س��ابقه 
فعالیت وی در ورزش این حرف ها تعجب آور بود. البته 
با توجه به اینکه این بند در وزارت ورزش و توس��ط 
مسؤولان این وزارتخانه به اساسنامه اضافه شده این 
صحبت ها از س��جادی مرد باسابقه ورزش ایران دور 
از انتظ��ار نبود. س��جادی در این باره گفته بود: واقعا 
تعجب می کنم موضوعی که هنوز در هیچ مجمعی 
تصویب نشده است چگونه در رسانه مطرح می شود یا 
از سوی برخی نهادها که خودشان در ورزش هستند 
به آن اعتراض می شود. سجادی افزود: وزارت ورزش 
و جوانان خواس��ته است یک اصلاحی در اساسنامه 
داش��ته باشد و درخواس��ت داده و این درخواست به 
دولت رفته است و اول باید در کارگروه تخصصی اش 
و بعد هم در کمیسیون مربوط بررسی شود و سپس 
وارد هیات دولت شود. در حالی که هیچ کدام از این 
مراحل را طی نکرده است و نامه هنوز نرفته است ولی 
مطرح می ش��ود که کار انجام شده است.حالا سوالی 
که اینجا مطرح می شود این است که منظور سجادی 

از اینکه این اساس��نامه در هیچ مجمعی به تصویب 
نرس��یده، چیست؟ اگر به تصویب نرسیده چطور به 
هیات دولت ارس��ال شده اس��ت؟ البته سجادی در 
پاراگراف بالا حرف خود را نقض کرده اس��ت! وی در 
ابتدا گفته وزارت خواستار یک اصلاحی در اساسنامه 
بوده و این درخواس��ت به هیات دولت رفته و بعد در 
ادامه به این موضوع اش��اره کرده ک��ه نامه هنوز به 
هیات دولت نرفته است. اما نکته قابل تامل اینجاست 
که طبق اساس��نامه فدراس��یون ها اضافه شدن یک 
بند باید ابتدا در مجمع عمومی یک فدراس��یون به 
تصویب برسد و بعد به هیات دولت برود. بند 3 ماده 
7 اساسنامه فدراسیون ها می گوید هرگونه تغییر در 
اساسنامه فدراس��یون ها باید از طرف فدراسیون به 
س��ازمان تربیت بدنی )وزارت ورزش( ارائه ش��ود. از 
طرفی 3 ماه پیش سجادی در مصاحبه ای گفته بود 
درباره پیش نویس اساسنامه نظر کمیته ملی المپیک 
و فدراس��یون ها را می گیرد و بعد این اساس��نامه به 
هیات دولت ارسال می ش��ود، در حالی که برخی از 
رؤس��ای فدراس��یون ها اصلا پیش نویس اساسنامه 
را دریافت نکرده اند که بخواهند نظرات ش��ان را ارائه 
دهند. حالا نصرالله س��جادی که در صحبت هایش 
گفت��ه هنوز ای��ن پیش نویس در هی��چ مجمعی به 
تصویب نرس��یده، آیا اگر این اساس��نامه مورد تایید 
هیات وزیران قرار می گرفت فدراسیون ها می توانستند 
بندهای درون آن را تغییر دهند؟ جواب منفی است.

هیچ کدام از مس��ؤولان ورزش کشور تعلیق فوتبال، 

قایقران��ی و تیراندازی با کمان را فراموش نمی کنند 
و ای��ن روزها هم اخبار تعلیق برخی از کش��ورها به 
دلی��ل دخالت دولت را می ش��نوند که کویت نمونه 
بارز آن است، اما مشخص نیست چرا چنین بندهایی 
به اساسنامه فدراس��یون ها اضافه می شود و این کار 

دخالت دولت را بیش از پیش نشان می دهد.
داورزنی و مهدوی علیه وزارت ورزش ■

از جمل��ه رؤس��ای فدراس��یونی که ب��ه مخالفت 
با پیش��نهاد وزارت ورزش برخاس��ته اند می ش��ود به 
محمدرضا داورزنی و سیدابوالحس��ن داوودی 2 تن از 
رؤسای فدراس��یون های والیبال و هندبال اشاره کرد 
ک��ه به صراحت اعتراض خود را نس��بت به طرح این 
پیش��نهاد و تصویب احتمالی در هیات وزیران مطرح 
کرده ان��د. داورزنی در این باره گفته اس��ت: »ش��خصا 
با اصل اینکه بخواهم فدراس��یون ها را دولتی تر کنیم 
یا اینکه دخالت دولت را بیش��تر کنیم خیلی موافق 
نیس��تم اما با نظارت دولت بر ورزش موافقم. در همه 
جای جهان این نظارت وج��ود دارد و دولت ها کاملا 
ورزش را رصد می کنند. هر جا لازم باش��د به ش��یوه 
قانونمندی ورود می کنند. در هیچ کجای دنیا اینطور 
نیست که فدراسیون ها هر کاری بخواهند انجام دهند. 
در مترقی ترین کشورهای دنیا فدراسیون ها نمی توانند 
بگویند کسی حق دخالت ندارد اما شیوه برخورد و نوع 
نظرات کاملا دموکراتیک است«.  وی در پایان گفت: 
»ما هم در اساسنامه فدراسیون ها این جنبه را داریم. 
اعضای مجمع یا حتی وزیر یا معاونانش به عنوان رئیس 

مجمع می توانند از رئیس فدراسیون پاسخ بخواهند و 
اگر لازم باشد جلسه بگذارند و رئیس را برکنار کنند 
اما ساده ترین شکل کار این است که از اختیارات وزیر 
برای عزل و نصب رؤسای فدراسیون ها استفاده کنیم 
که این مشکلات را ایجاد می کند«.  رئیس فدراسیون 
هندبال هم در این باره می گوید: »اگر پیشنهاد وزارت 
ورزش درباره تغییر بندی از اساس��نامه مورد تصویب 
قرار بگیرد مشکلاتی برای ورزش ایران ایجاد می شود 
و کمیته بین المللی المپیک ما را زیر س��وال می برد. 
به عقیده من بخش قهرمانی ورزش باید زیرمجموعه 
فدراس��یون ها باش��د«. مهدوی با بیان اینکه احترام 
زیادی برای مدیران کل قائل هستم، ادامه داد: »از نظر 
تش��کیلاتی با این پیشنهاد مخالف هستم و امیدوارم 
چنین پیشنهادی برگردانده و دوباره به صورت دقیق تر 
بررسی شود. من نمی دانم مواضع بخش های مختلف 
وزارت ورزش در این باره چیست و چرا این پیشنهاد را 
مطرح کرده اند، اما بدانید که مشکلات زیاد و خاصی 
برای ورزش قهرمانی کشور ایجاد خواهد کرد. من به 
عنوان فردی که مسؤولیت کوچکی در این ورزش دارد 
امیدوارم این پیش��نهاد مورد تایی��د قرار نگیرد«. وی 
گفت: »اختلاف خاصی بی��ن وزارت ورزش و کمیته 
ملی المپی��ک وجود ندارد، بلکه تنها برخی از نظرات 
متفاوت است که باید با ارتباط بیشتر هماهنگ شود. 
بای��د تمام برنامه های خود را ب��ه گونه ای برنامه ریزی 
کنیم که همگام با هر دو ارگان مهم ورزش��ی کشور 
باش��د. از طرفی آنها هم باید ب��ه گونه ای رفتار کنند 
که مش��کلی برای فدراس��یون ها ایجاد نشود. اعتقاد 
دارم کمیته ملی المپیک که منتخب فدراسیون های 
ورزشی است و وزارتی که منتخب تمام جامعه است 

باید همسو باشند تا به سود ورزش کشور باشد«.
بازی با آتش در سال المپیک ■

پس از ش��کوائیه رئی��س کمیته مل��ی المپیک 
ب��ه مع��اون اول رئیس جمه��ور درب��اره پیش��نهاد 
غیرکارشناس��انه وزارت ورزش به هی��ات دولت، این 
خطر احساس می شود که در صورت تداوم و پافشاری 
بر این اش��تباه بزرگ، ورزش ایران در سال المپیک با 
مش��کلات بزرگی روبه رو خواهد شد؛ مشکلاتی که با 
اصرار نهادهای بین المللی مبنی بر عدم دخالت دولت 
در ورزش منجر به تعلیق ورزش ایران در سال المپیک 

خواهد شد.

2 فص��ل در نایمخن و حدود 23 هفته در آلکمار. 
علیرضا کم کم خود را با غربت وفق داده. زبان انگلیسی 
و هلن��دی اش را آموخته و فرهن��گ هلند را هم از بر 
ش��ده. همین او را در زمره بهترین لژیونرهای فوتبال 
ای��ران ق��رار داده و از بقیه س��وایش ک��رده. او اکنون 
ش��بیه ترین لژیونر فوتبال ایران به مهدوی کیاست و 
آینده ش��ماره یک فوتبال ایران به حساب می آید؛ در 
22 س��الگی و در سرزمینی که نقطه قوتش، فوتبال 
آکادمیک و پرورش استعدادهای بزرگ و معرفی آنها 
به لیگ های معتبرتر اس��ت. جهانبخ��ش از روزهای 
س��خت آغاز صحبت می کند. روزهای��ی که تنها 19 
سال داشت و باید در غربت، یکه و تنها مسیر خود را 
می پیمود: »اوائل خیلی سخت بود اما باید به زندگی 
جدید و فرهن��گ هلندی ها عادت می ک��ردم. هم از 
نظر نوع نگرش ش��ان به زندگی و ه��م برخورد مردم 
با یکدیگ��ر. زمان می برد تا با آداب و رس��وم زندگی، 
غ��ذا، آب و هوا و تف��اوت اینها با ایران خو بگیرم. این 
شرایط دش��وار بود بویژه اینکه شما 19 ساله باشی و 
به کشور دیگر بروی. ابتدا سعی کردم زبان یاد بگیرم. 
برای برقراری ارتب��اط با هواداران، هم تیمی ها و البته 
مردم«. جهانبخش در پایان فصل نخس��ت حضورش 
در نایمخن، به قدری انگلیسی فراگرفته بود که حتی 
می توانس��ت مصاحبه های خود را با این زبان و خیلی 
مسلط انجام بدهد: »شانس آوردم که بیشتر هلندی ها 
زبان انگلیسی بلدند و می توانند صحبت کنند. از طرفی 
زبان هلندی هم یاد گرفته ام. خدا را شکر کامل متوجه 
می شوم و می توانم کارهایم را راه بیندازم. البته اوایل 
که به نایمخن آمده بودم برخی اوقات حرف های کادر 
فنی را متوجه نمی شدم و مجبور بودم  از هم تیمی هایم 
سوال کنم. حتی چند باری پیش آمد که سرمربی تیم 
یک نکته را دو، س��ه بار ب��ه من توضیح داد و متوجه 
منظورش ش��دم. یکی، دو ب��ار هم اتفاق افتاد هر چه 
گفتند نفهمیدم، در نهایت مربی مان گفت هر کاری که 

دوست داری انجام بده!«
زبان هلندي ■

ه��دف ای��ن روزهای علیرض��ا، ج��دا از فوتبال، 
یادگی��ری زبان هلندی اس��ت تا مس��لط تر از قبل 
بتواند با هم تیمی ها و مربیان خود ارتباط برقرار کند: 
»انگلیسی را در یک سال یاد گرفتم. حالا هدفم این 
است که بتوانم بدون مشکل هلندی هم حرف بزنم. 
یکی، دو هفته دیگر در باشگاه آلکمار کلاس هایم آغاز 
می شود. اینجا برای من و چند بازیکن خارجی مان، 
همراه با برخی بازیکنان تیم های پایه معلم استخدام 
کرده ان��د تا زبان هلندی را به ما یاد بدهد«. آیا تا به 
حال اتفاق افتاده که جهانبخش با س��ایر بازیکنان، 
فارسی صحبت کند؟ او به مجله شماره یک می گوید: 
»نه ولی برخی مواقع که عصبانی می ش��وم فارسی 

حرف می زنم بویژه وقتی کار اشتباهی در تمرین یا 
زمین مسابقه انجام می دهم. این را هم بگویم که به 
هم تیمی هایم فارس��ی هم یاد می دهم. مثلا پارسال 
در نایمخن یک بازیکن دانمارکی داشتیم که دوست 
داش��ت فارس��ی یاد بگیرد. ب��ه او از زب��ان خودمان 
می گفتم و او ه��م دانمارکی  یادم می داد. این فصل 
هم بیشتر بازیکنان ما چند کلمه مثل سلام، خوبی؟ 
چطوری؟ و خداحافظ را یاد گرفته اند و در تمرین از 

آنها استفاده می کنند«.
مشکل غذا ■

یکی از معضلات بازیکن��ان ایرانی در فوتبال اروپا 
تغذیه است. جهانبخش اما از این نظر مشکل خاصی 
ندارد: »صبحانه و ناهار را در باش��گاه می خورم. خوب 
اس��ت، چون اکثرا از مواد س��الم و ورزش��ی استفاده 
می کنند. شام هم برعهده خودم است. خیلی وقت ها 
آشپزی می کنم، برخی اوقات هم که خسته ام به یک 
رستوران ایرانی در آمستردام می روم. آمستردام نزدیک 
آلکمار است و حدود 20 دقیقه با شهر ما فاصله دارد. 
اگر غذای ایتالیایی س��الم هم پی��دا کنم می خورم«. 
چندین فصل دوری از خانواده باعث شده دستپخت 
جهانبخش هم مثل فوتبالش پیشرفت کند. او در هلند 
غذاهایی می پزد که شاید در ایران هم فراهم کردن آنها 
مشکل باش��د: »من از دوران نوجوانی بیشتر وقتم را 
دور از خانواده گذرانده ام. مدتی در تهران بودم و برای 
تیم های پایه داماش ته��ران بازی می کردم. بعدها به 
رشت رفتم تا برای داماش گیلان بازی کنم. حالا هم 
دو، سه فصلی است که در هلند حضور دارم. اینها باعث 
شده بتوانم حداقل در زمینه پخت غذا روی پای خودم 
بایستم. مثلا خیلی راحت شامی رودباری می پزم. تازه 
واویشکا و باقالاقاتق هم درست می کنم. جوری که اگر 

باشید انگشت های دستتان را هم می خورید«.
شهر آلکمار ■

آلکمار ش��هر کوچکی اس��ت که مردمش علاقه 
ویژه ای به فوتبال دارند. آنها فوتبالیست های تیمشان 
را فرد به فرد می شناس��ند و گاهی اوقات در خریدها 
هوایش��ان را دارند. جهانبخش می گوید: »در آلکمار 
بوی��ژه حالا که نتایج ما بهتر ش��ده م��ردم به تیم و 
بازیکنان نزدیک تر ش��ده اند. نیم فصل اول آنطور که 
باید و شاید نتیجه نگرفتیم اما حالا مردم به تیم مان 
احترام می گذارند. البته در هلند مثل ایران نیست که 
از بازیکنان مش��هور پولی دریافت نکنند. تا ریال آخر 
پول می گیرند و فقط گاهی اوقات 10 درصد بیشتر از 
بقیه تخفیف می دهند. آن هم برخی مرکز خریدهای 
خاص. برای آنها خیلی فرقی ندارد که چه کسی خرید 
می کند. می خواهد آن فرد بهترین بازیکن آلکمار باشد 
یا یک آدم معمولی. اغلب اوقات پول شان را می گیرند و 

با کسی هم تعارف ندارند«.

پیشنهاد وزارت ورزش به هیأت دولت و خطر تعلیق

بازیباآتشدرسالالمپیک

گزارشی از زندگی بهترین لژیونر فوتبال ایران در هلند

جهانبخش پا در کفش »کیا« کرد


